



Issue November 15th 2017



HELVETIC
TRUST

Family Office & Asset Management

Jahrestrend

Marktteilnehmer neigen zur Vorsicht: Aktien sind nahe am Allzeithoch, und das Jahresende steht bevor. Grund genug für viele, den Gewinn zu realisieren und eine Korrektur abzuwarten. Was aber, wenn die Märkte weiterlaufen? Ein Wiedereinstieg wäre umso schwieriger und teurer. Die Statistik der letzten dreissig Jahre des Weltaktienindex MSCI ACWI in Franken zeigt, dass in zwei Dritteln aller Jahre der Trend bis Oktober in den letzten beiden Monaten fortgesetzt wurde. Bisher gab es sieben Jahre mit ähnlicher Performance von +15% bis Oktober. Bis Jahresende kamen durchschnittlich noch 5% hinzu und im Januar 4%. **HELVETIC TRUST**

This year's trend

«Market participants are tending to play it safe: shares are at a near all-time high and the year end is drawing near. Reason enough for many to take profits and wait for a correction. Still, what if the markets continue on even higher? Jumping back in would be all the more difficult - and more expensive. Statistics for the last thirty years from the MSCI ACWI World Stock Market Index in Swiss francs show that in two-thirds of all years the trend up to October has continued in the final two months of the year. To date, there have been seven years with similar performances of +15% up to October. An average of 5% was added by the year end, plus 4% in January.»



Contact Kay Fischer:

Phone +41 (0)44 215 17 17

fischer@h-t-p.ch

HELVETIC TRUST AG

www.helvetic-trust.ch

London W1J6HE, 23 Berkeley Square, Mayfair, Phone +44 (0)20-3178-7217

CH 8021 Zurich, Uraniastrasse 12, P.O.Box, Phone +41 (0)44 215 17 17

CH 3001 Bern, Christoffelgasse 3, Phone +41 (0)31 313 10 00

CH 1001 Lausanne, P.O.Box 844, Phone +41 (0)21 601 64 55